
 

 

 

   

NOTULEN VAN DE BONDSVERGADERING VAN DE  
NEDERLANDSE BOWLING FEDERATIE 

GEHOUDEN IN BOWLING HARDERWIJK OP 22 JUNI 2024 
van 10.00 tot 12.15 uur 

 

 
Deelnemers volgens de presentielijst: 
 
Bestuur Nederlandse Bowling Federatie  
de heer Bob Schut     voorzitter  
mevrouw Bep Klaassen-van Persie  penningmeester 
de heer Christian de Boer   secretaris 
 
Afmelding 
de heer Richard Addae    bestuurslid breedtesport, verenigingen 
 
Personeel 
de heer Arjan de Vries     directeur bondsbureau - Sportcluster 
mevrouw José Verberk     managementassistente  
de heer Ronald de Groot   wedstrijdzaken 
de heer Elco Gorter    topsport coördinator 
mevrouw Bea Cramer    medewerker wedstrijdzaken 
de heer Ben van Spronsen   medewerker opleidingen 
 
Afmelding 
de heer Kevin de Haan    eventmanager 
 
Ereleden, leden van verdienste en commissieleden  
de heer Ton Zandboer    erelid 
de heer Ronald Chandra   erelid 
mevrouw Lia Fievet    erelid 
de heer Geert Langhorst   lid van verdienste 
de heer Frans Wagemakers   lid van verdienste/financiële commissie 
de heer Ruud Stauttener   financiële commissie 
de heer Peter Roijakkers   financiële commissie 
de heer Jack Edelaar    commissie pasgemiddelden 
 
Afmeldingen 
de heer Paul Vasseur    erelid 
de heer Addie Ophelders   erelid 
de heer René van den Bosch   lid van verdienste 
de heer Abel Zeilstra    lid van verdienste 
de heer Chris Mijnsbergen   lid van verdienste 
de heer Erik Kok    lid van verdienste 
mevrouw Francesca Tomas - van Geel  tuchtcommissie 
Mevrouw Christianne Koopmans  commissie van beroep 
 
Afgevaardigden met stemrecht: 
Nr. bowlingvereniging   afgevaardigde(n) 
 6 Deventer Bowling Vereniging    de heer Adrie Jansen en de heer Rein Kerkhof 
 7 Eindhovense Bowling Vereniging de heer Gert van Spelde en de heer Guido Jansen 
24 Bowling Vereniging Tilburg  de heer Berry Termeer 
29  Bowling Vereniging HBB 
   Scheveningen    de heer Pascal Mortiers 
30 Bowling Vereniging Den Bosch  de heer Jan-Willem van Hoorn 



 

 

 

37 Bowling Vereniging Heiloo  de heer Richard Meijer, de heer Jan Meijer en  
de heer Fons Reus 

41 Bowling Vereniging Heerhugowaard mevrouw Nicole van Velsen en de heer Oscar Visser  
50 Bowling Vereniging  
     Haarlemmerliede   de heer Bert Strobbe en 
      mevrouw Connie Heeremans 
53 Bowling Vereniging Espel  de heer Arnold Veendorp en de heer Ramon Ballast 
60 Bowling Vereniging  
   ’s Heerenberg    de heer Andrew Brown 
68 Bowling Vereniging 
    Haarlemmermeer   de heer Jelle IJlst 
71 Bowling Vereniging Veldhoven  de heer Ramon Hoeks en 
      mevrouw Hedwig Staffeleu 
79 Bowling Vereniging Venray  de heer Hans Bonants 
83 Bowling Vereniging Bergen op Zoom de heer Pascal Mortiers 
84 Nieuwegeinse Bowling Vereniging de heer Alwin Verbauwen 
101 Bowling Vereniging Zutphen  de heer Arie Beekman en  

mevrouw Brenda Keukenkamp 
107 Bowling Vereniging Lelystad  mevrouw Ada Middag en de heer Frans Middag 
127 Bowling Vereniging Leiderdorp  de heer Hans van Bilderbeek 
134 Bowling Vereniging Steenwijk  de heer Guus van Leeuwen 
140 Bowling Vereniging Drachten de Kade de heer Geert Langhorst 
148 Bowling Vereniging Maarssen  de heer Frans Wagemakers 
172 Bowling Vereniging Bally’s Rijswijk de heer Robbert van der Ark 
791 ESBC Nederland   mevrouw Lia Fievet 
 
Met kennisgeving afgemeld 
15 Bowling Vereniging Zevenaar 
19 Bowling Vereniging Noordwijkerhout 
34 Soester Bowling Vereniging 
35 Bowling Vereniging Zetten 
36 Bowling Vereniging Gouda 
39 Bowling Vereniging Spijkenisse 
44 Bowling Vereniging Arnhem 
52 Bowling Vereniging Dekker Zoetermeer 
58 Bowling Vereniging Dordrecht 
62 Bowling Vereniging Purmerend 
63 Bowling Vereniging Apeldoorn 
65 Bowling Vereniging Hellevoetsluis 
69 Bowling Vereniging Oosterhout 
76 Bowling Vereniging Assen 
103 Bowling Vereniging Hoorn 
109 Bowling Vereniging Hoogeveen 
115 Bowling Vereniging Uden 
124 Bowling Vereniging Barneveld 
132 Bowling Vereniging Eelde 
136 Bowling Vereniging Leusden 
139 Bowling Vereniging Veenendaal 
160 Bowling Vereniging Coevorden 
161 Bowling Vereniging Enschede 
175 Bowling Vereniging Tholen 
1203 Alles Om 
1303 Zeeuws-Brabantse Sportvereniging voor Doven (ZBSD) 
  
Verslag:     Marianne van der Stoep 
 

 



 

 

 

De agenda luidt als volgt: 
1. Opening en mededelingen 
2. Verslag van de bondsvergadering van 10 juni 2023 
3. Besluitenlijst van de bondsvergadering van 10 juni 2023 
4. Jaarverslag en Financieel verslag 2023 
 Verslag Financiële Commissie 
 Contributievoorstel 2025-2026 
 Jaarplan en begroting 2025 
5. Voorstellen van het bestuur 
6. Voorstellen leden 
 Voorstel Modernisering pasgemiddelden 
7. Samenstelling bestuur en commissies 
 a. Tuchtcommissie 
 Geert Langhorst, aftredend en niet herkiesbaar 
 Vacature 
 b. Commissie van Beroep 
 Erik Meegdes, aftredend en herkiesbaar 
 Vacature 
 c. Financiële Commissie 
 Frans Wagemakers, aftredend en niet herkiesbaar 
 Ruud Stauttener, aftredend en herkiesbaar 
 Peter Roijakkers, aftredend en herkiesbaar als voorzitter 
 Vacature 
 d. Bestuur 
 Richard Addae, aftredend en herkiesbaar 
8. Rondvraag 
9. Afsluiting 
 
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 
1. Opening en mededelingen 
Voorzitter Bob Schut verwelkomt de aanwezigen in Bowling Harderwijk: ‘Fijn dat de bondsvergadering 
wederom welkom is in dit gastvrije, centraal gelegen bowlingcentrum’. Hij richt zich daarbij in het 
bijzonder tot de ereleden, de leden van verdienste en de commissieleden.  
 
Mededelingen 
Voor deze vergadering hebben zich 24 verenigingen aangemeld. Helaas twee minder dan in 2023. 
 
Stemverhouding 
Aanwezig zijn 131 rechtsgeldige stemmen van de 24 aanwezige bowlingverenigingen. 
Afwezig zijn 310 stemmen. 
 
Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Sportieve prestaties 
Floris Dollevoet is in Helsinki Europees Kampioen jeugd singles geworden (maart 2024). 
Vrij recent hebben Denise Blankenzee en Beaudine Kriele in Frankrijk een bronzen medaille behaald 
op het EK Bowlen dames dubbel. 
 
String technology 
Hans van Bilderbeek (bv Leiderdorp) meldt dat in september 2024 de machines van Franky’s Bowling 
worden vervangen door string technology machines. Belangrijke reden: deze nieuwe techniek is 
financieel aantrekkelijk voor ondernemers. Ook in Delft worden de freefall machines per 1 januari 
2025 vervangen. Ongetwijfeld zullen meer centra volgen. Namens zijn vereniging vraagt hij hoe 
hiermee moet worden omgegaan, en wat de regels (zullen) zijn. 
Bos Schut antwoordt dat dit onderwerp later in de vergadering aan de orde komt. 
 



 

 

 

In memoriam 
Op voorstel van erelid Ton Zandboer houdt de vergadering een minuut stilte in acht ter nagedachtenis 
aan de mensen die het afgelopen jaar zijn overleden. Daaronder is Marti Koedijk, oud-voorzitter en 
erelid van de NBF. 
 
 
2. Verslag van de bondsvergadering van 10 juni 2023 
Secretaris Christian de Boer neemt het verslag per pagina door. 
 
Naar aanleiding van de inhoud: 
a. Meerjarenbeleidsplan 2024-2026 – vraag van Jelle IJlst (bv Haarlemmermeer) over 
doelgroepsegmentatie 
Het bestuur meldt desgevraagd dat binnen de NBF druk gewerkt wordt om voor dit vraagstuk een 
oplossing te kunnen bieden. 
 
b. Begroting 2024 – extra kolom bij de jaarcijfers 
Aan het verzoek van Fokko Postma (bv Mijdrecht) is voldaan: de begroting 2025 is uitgebreid met een 
5e kolom (resultaat 2024). 
 
c. Contributievoorstel 2024 – ‘duplicaatpas’ 
De term ‘duplicaatpas’ is in de overzichten gewijzigd in ‘ledenpas’.   
 
d. Voorstellen leden: modernisering pasgemiddelden 
Dit onderwerp staat vandaag op de agenda van de bondsvergadering 
 
e. Rondvraag: Contact met ondernemer bij organisatie van evenementen 
De vraag van Erik Meegdes (bv Den Bosch) over het tijdig benaderen van ondernemers rond de 
organisatie van evenementen komt later aan de orde komt. 
 
De vergadering keurt het verslag van de bondsvergadering van 10 juni 2023 goed. 
 
 
3. Besluitenlijst van de bondsvergadering van 10 juni 2023 
De besluitenlijst van de bondsvergadering van 10 juni 2023 wordt goedgekeurd en vastgesteld.  
 
 
4.a Jaarverslag en Financieel verslag 2023 
Arjan de Vries neemt in zijn toelichting op de cijfers de plannen voor 2024 mee, inclusief de financiën. 
 
De NBF heeft een groot personeelsbestand gekregen, zonder dat dat in de begroting is terug te 
vinden. Na het vertrek van Jan Jaap van der Sar heeft de NBF vrijwilligerscontracten met diverse 
mensen afgesloten. Dat betekent dat de NBF op een andere manier gaat werken, met veel 
enthousiaste mensen die ieder een eigen taak en rol hebben. Zij zien elkaar voor werkoverleg 
eenmaal per 14 dagen. Daarnaast functioneren twee vaste krachten: José Verberk en Ronald de 
Groot. 
Arjan de Vries is blij met deze unieke en realistische opzet. Nu is meer geld beschikbaar voor het 
magazine, voor wedstrijdleiders, topsport, etc. 
 
Het jaar 2023 was financieel een goed jaar, mede omdat de NBF (eenmalige) meevallers heeft gehad.  
Het aantal leden bedroeg 7350, terwijl op 7150 was begroot. Ook de subsidiëring vanuit het NOC* 
NSF blijkt gunstiger dan begroot uit te pakken, “dankzij” het feit dat sinds corona meer mensen zijn 
gaan gokken. Ondanks het feit dat de nieuwe regering het belastingpercentage op gokken wil 
verhogen (dat betekent 20% achteruitgang op de subsidies) ziet het er voor de NBF voorlopig gunstig 
uit. De KPN sponsort de topsport. 
 
 
 



 

 

 

De bureau- en organisatiekosten 2023 vallen iets tegen. In het pand is nu een vijfde organisatie 
gekomen die nog niet zo heel veel samen met de andere bonden doet. Financieel voordeel is nog niet 
optimaal. Als volgend jaar de betrokken directeur vertrekt, zal Arjan de Vries zijn werk overnemen, 
waardoor wellicht een beter resultaat te zien zal zijn. 
 
De huurcontracten van het pand Landjuweel 62 lopen in 2026 af. Het is belangrijk dat alle huidige 
huurders in het pand blijven. Zij hebben inmiddels daartoe een intentieverklaring getekend. 
De NBF is de kleinste organisatie binnen het cluster. 
 
Het is gunstig dat het aantal deelnemers aan evenementen stijgt.  
 
Van het resultaat (€ 86.392) gaat een deel naar topsport en € 18.000 naar automatisering. De rest 
gaat naar het vermogen. 
 
In overleg met de Financiële Commissie is in de begroting de contributie met 3,8% inflatiecorrectie 
verhoogd. 
 
Elco Gorter is één van de eerdergenoemde vrijwilligers. Zijn taak en rol is die van topsportcoördinator. 
In die hoedanigheid zegt hij de successen van de afgelopen jaren te willen voortzetten. Een deel van 
de nu beschikbare budgetten wil hij besteden aan de ontwikkeling van de jeugdspelers. 
 
Beleidsmatig zijn de plannen voor 2025: 
Het EK 2025 Heren is een groot doel.  
De EK Jeugd blijft belangrijk. Coach Jord van Weeren stopt helaas na 10 jaar, zodat de NBF op zoek 
moet naar een opvolger in de begeleidingsstaf. 
In 2024 is op het EK dames dubbel een bronzen medaille behaald. Het spelen van de dames zal meer 
richting ‘power game’ moeten gaan; hier ligt een taak voor de begeleidings-coördinator. Gehoopt 
wordt dat de dames zich plaatsen voor het WK eind 2025. Dat zal overigens een forse eigen bijdrage 
van hen vragen. 
Over twee weken gaat de selectie onder 21 jr. naar Korea voor het WK onder 21. 
 
Ben van Spronsen (medewerker opleidingen) geeft een toelichting op de diverse levels in het EBF-
opleidingstraject. Level 1 gaat elk jaar door. Voor level 3 moet men naar Finland. 
Voor level 2 waren vorig jaar te weinig aanmeldingen, daarom is voor de komende twee jaar een soort 
moduleringsprocedure bedacht: zes dagen in anderhalf jaar.  
In 2025 en 2026 zijn twee bijscholingen gepland. 
De opleidingen voor wedstrijdleiders lopen goed en kunnen steeds doorgaan. Het is een korte 
opleiding (twee dagen theorie en twee dagen praktijk) met alle noodzakelijke informatie. 
Wedstrijdleiders verdienen veel respect, én een vergoeding. Op 21 september a.s. wordt een opfris 
dag gehouden: ’s morgens theorie en ’s middags iets leuks. 
 
Bea Cramer (medewerker wedstrijdzaken) zal de coördinatie rond de wedstrijdleiders voor haar 
rekening nemen. Samen met Kevin de Haan is zij ook betrokken bij de organisatie van evenementen. 
 
Verslag 2023 van de Financiële Commissie  
Dit verslag roept geen vragen op.  
Frans Wagemakers, voorzitter Financiële commissie, merkt op dat de NBF door de toename van 
leden in de leeftijdsgroep 20-50 jaar weer een bodem heeft om op te groeien. 
 
Reacties vanuit de vergadering 
Allereerst feliciteert Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) het bestuur met het mooie financiële resultaat. 
Echter, als hij diverse staatjes en overzichten goed bekijkt, komt hij tot 6500 leden. Arjan de Vries 
noemde het getal 7000. Hij wil graag weten waar die 500 leden vandaan komen.  
Een tweede vraag betreft de contributie. In de begroting 2023 is € 248.000 genoteerd, terwijl de 
realiteit € 288.000 aangeeft. Gaat het hier alleen om de contributie van leden, of zijn hier extra giften 
bij geteld? 
Arjan de Vries beantwoordt de vragen als volgt: Zowel in de begroting als in het resultaat is in het 
bedrag altijd € 20.000 opgenomen voor administratieve opbrengsten van evenementen. Dit zijn echt 



 

 

 

de bedragen die de NBF geïnd heeft. De NBF had de inkomsten veel lager begroot dan in de praktijk 
nodig was. 
Wat de verschillen in het ledenaantal betreft, luidt de verklaring dat er fysiek minder leden zijn (d.w.z. 
betalende dubbelleden) dan de genoemde 7000. 
 
Bert Strobbe heeft het mandaat van zijn vereniging meegekregen om tegen de voorgestelde 
contributieverhoging te stemmen. Hijzelf is het daar ook niet mee eens. Het meest gehoorde 
argument: ‘wij moeten ieder jaar meer betalen voor de NBF, maar wat doet de NBF voor ons?’ Bert 
Strobbe zou het, na het bereikte financiële resultaat in 2023 en waarschijnlijk ook in 2024, een mooi 
gebaar vinden als het bestuur zou zeggen dat vanwege dat positieve resultaat de contributieverhoging 
wordt ingetrokken. 
 
Arjan de Vries zegt dit gevoel wel te kunnen begrijpen. Hij benadrukt dat het niet om een 
contributieverhoging gaat, maar om een inflatiecorrectie. Vorig jaar heeft de NBF ook een gebaar naar 
de leden gemaakt om de inflatiecorrectie niet volledig door te berekenen aan de leden. Nu heeft de 
NBF als non profit organisatie eenmalig een goed resultaat bereikt, en dan is het jammer dat een 
bowlingvereniging zegt dat een deel daarvan terug moet naar de leden.  
De NBF wil iets meer vet op de botten krijgen. De NBF kan ook goed uitleggen wat zij komend jaar 
extra voor de leden gaan doen. 
Voor de goede orde: een inflatiecorrectie mag zonder meer doorgevoerd worden, zonder stemming. 
Jelle IJlst (bv Haarlemmermeer) denkt dat het beleidsmatig zeer verantwoord is om het bedrag te 
reserveren met het oog op de stijgende kosten in de toekomst.  
Op de vraag welke middelen zijn gereserveerd voor de basis CRM-ontwikkeling luidt het antwoord      
€ 20.000. Mogelijk staat ook nog een andere subsidie ter beschikking. 
 
Arjan de Vries wijst erop dat als de vergadering instemt met het voorstel van bv Haarlemmerliede, de 
vergadering impliciet de begroting 2025 afkeurt. 
 
Bert Strobbe heeft nog een vraag over de begroting 2025: in 2024 is voor opbrengst contributies         
€ 262.000 begroot. In 2025 is dat bedrag € 301.000. Waar komt dat verschil van € 29.000 vandaan? 
Arjan de Vries legt uit dat voor 2024 lager is begroot, en dat in 2025 dat weer reëel getrokken is. 
 
Bob Schut vraagt de vergadering of zij akkoord gaat met het Financieel verslag 2023. 
Uit de stemming bij handopsteking blijkt dat de bondsvergadering het Financieel verslag 2023 
goedkeurt.  
De bondsvergadering verleent het bondsbestuur decharge voor het gevoerde financiële beleid in 
2023. 
 
Vervolgens vraag Bob Schut of de vergadering instemt met het Jaarplan 2025. 
Uit de stemming bij handopsteking blijkt dat de bondsvergadering het Jaarplan 2025 goedkeurt en 
vaststelt.  
 
Tenslotte vraagt Bob Schut instemming met de begroting 2025. 
De bondsvergadering stemt in met de begroting 2025. Bert Strobbe stemt namens bv 
Haarlemmerliede tegen de begroting 2025. 
 
Richard Meijer (bv Heiloo) wil graag genotuleerd zien dat het niet om een contributievoorstel gaat, 
maar om een inflatiecorrectie waarmee de begroting wordt hersteld. 
 
Ter afsluiting van dit agendapunt zou een filmpje van Kevin de Haan (eventmanager) vertoond 
worden. Omdat dit technisch niet mogelijk bleek te zijn, stelt Ton Zandboer voor het filmpje op de 
NBF-site te plaatsen. Dit voorstel wordt overgenomen.  
 
 
5. Voorstellen bestuur 
Vanuit het bestuur zijn geen voorstellen ingediend. 
 
 



 

 

 

String technology  
Hans van Bilderbeek (bv Leiderdorp) heeft aan het begin van deze vergadering aandacht gevraagd 
voor het feit dat steeds meer ondernemers overstappen op string technology machines (string 
pinsetters). Niet alleen de Franky’s Bowling centra (ca. 140 banen) gaan de komende tijd over op dit 
systeem, ook andere centra hebben die stap al gemaakt, of zijn van plan dat te gaan doen. Zijn vraag 
luidde hoe de NBF hiermee omgaat wat de wedstrijden, toernooien en evenementen betreft. 
 
Elco Gorter zegt dat deze discussie al een aantal jaren geleden is gevoerd toen de eerste 
bowlingcentra overstapten op touwbanen. Het is een onoverkomelijk feit dat dit gaat gebeuren. Veel 
grote centra waar de NBF-evenementen organiseert gaan overstappen of zijn al overgestapt.  
Feit is dat de banen moeten voldoen aan de specificaties van de USBC. Het NBI volgt deze 
specificaties bij de keuringen. Huisleagues, toernooien, etc. kunnen gewoon gespeeld worden. 
Oorkondes kunnen gewoon aangevraagd worden. 
 
Ervaringen van bowlingverenigingen 
Gert van Spelde (bv Eindhoven) zegt dat de vereniging vrij plotseling geconfronteerd is met het feit dat 
de ondernemer touwmachines én nieuwe banen heeft laten installeren. De leden toonden zich daar 
aanvankelijk best sceptisch over, maar na drie maanden kan geconcludeerd worden dat zij positief 
verrast zijn. De machines zijn voorzien van een sport- en een recreatiemodus. Het is niet 100% 
hetzelfde, maar over het algemeen zijn de 200 leden dus positief. Het effect op de gemiddelden is 
nagenoeg niets. 
 
Erelid Ronald Chandra (bv Nieuwegein) had een hekel aan stringbanen. Maar hij heeft recent 
gespeeld in Tiel en tot zijn verbazing is hij nu – helaas – een beetje positief! Hij heeft nauwelijks 
verschil met freefall machines ervaren. 
 
Ton Zandboer meldt dat Dolfijn Bowling in Tilburg, een echt bowlingsportcentrum, binnenkort over 
gaat op string pinsetters. De familie Dol gaat echt niet overstag als string machines geen blijvertjes 
zijn. 
 
Robbert van der Ark (bv Rijswijk) meldt dat ook zijn vereniging met de string techniek te maken heeft. 
De nationale leagues worden gewoon gespeeld, omdat dispensatie van de NBF is verkregen. 
Belangrijk is om de mensen mee te nemen in de veranderingen want er is wel degelijk verschil in de 
energie van de pinfall.  
Elco Gorter wijst erop dat de string machines in Rijswijk nog tot de eerste lichting behoren. De 
machines zijn nu al zo veel beter.  
 
In Haarlemmerliede, zegt Bert Strobbe, worden in augustus 2024 ook touwmachines volgens de 
laatste USBC-specificaties geplaatst. Hij doet een beroep op het wedstrijdsecretariaat:  
Er zijn centra waar in de loop van het seizoen string machines zijn geplaatst. Bestaat de mogelijkheid 
om een overzicht van de verschillen tussen free- en string fall-gemiddelden in die centra door te 
sturen naar de verenigingssecretariaten zodat op die manier de leden kunnen worden voorgelicht?   
 
Bob Schut weet dat er in Europa op verschillende wijze met de USBC-regels wordt omgegaan. Maar 
de ontwikkeling is niet tegen te houden. Hij vraagt Jack Edelaar (voorzitter NBI) naar diens ervaringen. 
 
Reactie Jack Edelaar – NBI 
Vanuit economisch standpunt gezien: 
De bowlingsport wordt door bowlingondernemers gefaciliteerd. Die willen geld verdienen. De industrie 
bepaalt hoe de bowlingsport wordt beoefend. 
In de ‘vacuümperiode’ werden al stringmachines en materiaal afgeleverd, maar de regels vanuit de 
USBC kwamen pas later vast te staan.  
 
Sommige ondernemers hebben nu een probleem omdat zij hun machines hebben laten installeren 
met specificaties die nu niet in orde blijken te zijn. Als een ondernemer binnen het kader van de sport 
wil blijven, moet zijn centrum worden aangepast. Dat kan een behoorlijke kostenpost zijn als veel 
aanpassingen nodig zijn. 
 



 

 

 

Wat de technische aspecten betreft: scoren kan op veel manieren gemanipuleerd worden. Pas over 
ongeveer drie jaar kan een beter vergelijk tussen string- en freefall machines gemaakt worden. 
Het spelletje zal zeker blijven bestaan, maar de sport zal anders worden. Hijzelf denkt dat de sport 
met stringfall machines heel succesvol kan worden. Zoals het installeren van kunststofbanen destijds 
een andere stijl heeft gecreëerd, zo zal de string machine ook voor een andere stijl zorgen. Van de 
NBF-leden zal 85% het wel prima vinden, maar de sport verandert absoluut. 
 
Over het onderwerp ‘dispensatie-verlening’ stelt Jack voor dat daar meer discussie over gevoerd moet 
worden. De NBF moet met haar tijd meegaan. Formalisatie is noodzakelijk. 
Bob Schut vult aan dat de NBF en het NBI hierover begin juni 2024 gesproken hebben. De NBF heeft 
overwogen het Sportreglement, dat gebaseerd is op de USBC-regels, te wijzigen om zodoende 
rekening te houden met (circa 10) centra die niet goedgekeurd kunnen worden omdat zij niet aan de 
USBC-regels voldoen. Het NBI vond dat geen goed idee. De meest praktische oplossing is nog niet in 
beeld, maar vóór 1 september a.s. moet er voor die centra helderheid zijn.  
Jack Edelaar bevestigt dat hij in dat gesprek heeft benadrukt dat één organisatie (de USBC) het kader 
aangeeft. Verlaat je dat kader, dan bevind je je op een hellend vlak. Zijns inziens moeten centra die 
dat willen, de tijd hebben om aan de eisen te kunnen voldoen: wil een ondernemer sport, dan moeten 
de USBC-regels worden gevolgd. Wil hij dat niet, dan wordt zijn centrum niet goedgekeurd. 
Verenigingen kunnen natuurlijk altijd blijven bowlen in een niet-goedgekeurd centrum, maar de 
sportresultaten zullen dan niet erkend worden. Dat is geen beletsel voor huisleagues, maar wel voor 
nationale leagues en toernooien. Het is ook een beletsel voor het pasgemiddelde. 
 
Robbert van der Ark (Rijswijk) zegt nu toch verrast te zijn door de uitspraak dat Bally’s Rijswijk per      
1 september a.s. aan de USBC-regels moet voldoen. Hij mist communicatie tussen ondernemer en 
vereniging en hij is nieuwsgierig naar het standpunt van de NBF. Hij weet dat de ondernemer in 
Rijswijk niet enthousiast zal worden over aanpassingen tegen aanzienlijke kosten. 
Jack Edelaar voert aan dat vanaf november 2023 bowlingondernemers vanuit het NBI op de hoogte 
zijn gebracht dat de dispensatie per 1 september 2024 eindigt. Ook op de website van de NBF is die 
informatie te vinden.  
 
Bob Schut stelt dat alle banen en machines die nu geïnstalleerd worden, moeten voldoen aan de 
USBC-eisen. Dan worden die centra vanzelfsprekend goedgekeurd. Maar het gaat nu om 
ondernemers die eerder stringmachines hebben aangeschaft die niet voldoen aan die USBC-eisen. 
Het is niet in alle gevallen eenvoudig de vereiste aanpassingen uit te voeren. De aan deze centra 
verleende dispensatie verloopt op 1 september 2024. Zoals Jack Edelaar al heeft gezegd, moet een 
plan van aanpak opgesteld worden. Er is een aantal oplossingen die nog door wijze mensen moeten 
worden besproken. 
 
Ada Middag (bv Lelystad) vraagt wat moet gebeuren als de ondernemer zegt dat hij niet aan 
aanpassingen wil beginnen?  
Jack Edelaar zegt dat dan net als in het verleden gehandeld wordt: als de banen niet goedgekeurd 
worden, dan houdt de sport op. Maar de vereniging kan gewoon spelen op de niet-goedgekeurde 
banen. 
 
Ton Zandboer vindt 1 september a.s. een te korte termijn om een goed doorwrocht plan op te stellen. 
Hij denkt aan het eind van 2024. Dan heeft ook de ondernemer meer tijd.  
Bob Schut zegt dat de desbetreffende centra wel vóór 1 september a.s. iets te horen moeten krijgen. 
Bijvoorbeeld dat drie maanden extra dispensatie wordt verleend. Of ook de verenigingen 
geïnformeerd moeten worden, weet hij nog niet. 
Lia Fievet (erelid) is van mening dat de NVB niets te zeggen heeft over de acties van de NBF. Bob 
Schut denkt van wel, in het kader van de noodzakelijke communicatie en samenwerking. 
Jack Edelaar benadrukt nogmaals dat de NBF het volste recht heeft om alles te doen wat zij wil. 
 
 
 
6. Voorstel leden – Modernisering pasgemiddelden 
Jack Edelaar, lid commissie Modernisering pasgemiddelden, licht de notitie waarin het voorstel is 
verwoord toe. Een wijziging hierin betreft de te gebruiken software: de NBF was al in onderhandeling 



 

 

 

met Microsoft Dynamics ten tijde van de bijeenkomsten van de commissie, dit softwarepakket kan 
voor de modernisering worden gebruikt.  
 
Richard Meijer (bv Heiloo) vraagt in welke mate de verenigingen verplicht worden om met deze 
software te werken. Vele verenigingen hebben hun eigen scoreverwerkingssysteem. Zo ook              
bv Heiloo. Het verenigingssecretariaat levert de gegevens aan conform de regels van de NBF.         
Bv Heiloo heeft A-bowlers en die verwachten dat het secretariaat de A-differentiatie aanlevert. 
Arjan de Vries vindt dit een terechte vraag. Hij weet dat Microsoft Dynamics een systeem is waarbij 
heel veel systemen kunnen worden aangekoppeld.  
 
De pilot duurt één jaar, vervolgt Jack Edelaar. Het tot nu toe gebruikte systeem wordt gehandhaafd, 
met één extra kolom waarin door middel van een cijfer of code wordt aangegeven op welke 
baanconditie gespeeld is. 
 
Frans Middag (bv Lelystad) zegt dat in Lelystad de huisleague op tien verschillende patronen wordt 
gespeeld en dat de super single league op zes patronen speelt. Moeten die patronen worden 
uitgesplitst? 
Jack Edelaar oppert de mogelijkheid om de patronen per periode aan te geven. De commissie is wel 
afhankelijk van de aangeleverde informatie. 
 
Bob Schut benadrukt dat het om een pilot gaat van één jaar. In de volgende bondsvergadering wordt 
beslist of dit project al dan niet wordt voortgezet. Daarbij zal zeker gekeken worden of de differentiatie 
meerwaarde heeft. 
 
Ramon Hoeks (bv Veldhoven) snapt het nut van dat uitsplitsen wel. Hij begrijpt dat voor zowel 
stringbanen als freefall banen sprake is van 3 categorieën baancondities.   
Kunnen verenigingen die nu gebruik maken van de huisleaguemodule een en ander in Excel 
exporteren?  Is het bijvoorbeeld mogelijk de verschillende oliepatronen mee te nemen. Het is heel 
makkelijk om een extra kolom toe te voegen.  
 
Jack Edelaar meldt dat de commissie een ‘pilot-commissie’ gaat aanwijzen die zich over de vragen 
vanuit de verenigingen zal buigen. De pilot moet zo groot mogelijk worden. Zo wordt een beeld 
verkregen hoe veel verenigingen het anders doen dan de NBF zou willen, en hoe dat al dan niet 
makkelijk is te veranderen. 
Jelle IJlst (lid commissie Modernisering pasgemiddelden) vraagt de deelnemers aan de pilot aan te 
geven welke data op de pas moet komen te staan. 
 
De vraag van Robbert van der Ark (bv Rijswijk) of de ondergrond wordt meegenomen in de 
vergelijking, wordt ontkennend beantwoord. 
 
De bondsvergadering gaat in ruime meerderheid akkoord met de voorstellen rond de Modernisering 
pasgemiddelden. 
 
 
7. Samenstelling commissies en bestuur 
Tuchtcommissie 
Geert Langhorst gaat na zes jaar de Tuchtcommissie verlaten. Bob Schut bedankt hem voor al het 
werk dat Geert in deze commissie heeft verricht. Onder applaus vanuit de vergadering overhandigt 
Bob Schut hem een boeket. 
Er is nog geen opvolger voor Geert Langhorst gevonden, dus de Tuchtcommissie kent nu twee 
vacatures. 
 
Commissie van beroep 
Erik Meegdes wordt bij acclamatie herkozen tot voorzitter van de Commissie van beroep. 
 
 
 
 



 

 

 

Financiële commissie 
Frans Wagemakers is driemaal vijf jaar lid/voorzitter geweest van de Financiële commissie, aldus Bob 
Schut. Het bestuur is hem daarvoor heel dankbaar. Onder applaus van de bondsvergadering 
overhandigt Bob hem een boeket. 
Ruud Stauttener wordt bij acclamatie herkozen tot lid van de Financiële commissie. 
Peter Roijakkers is eveneens aftredend en herkiesbaar. Hij heeft zich gemeld voor de 
voorzittersfunctie. Met applaus benoemt de bondsvergadering Peter Roijakkers tot voorzitter van de 
Financiële commissie. 
 
NBF-bestuur 
Richard Addae, bestuurslid breedtesport en verenigingen, wordt bij acclamatie herkozen tot lid van het 
NBF-bestuur. 
 
 
8. Rondvraag 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) heeft een aantal vragen voor de rondvraag. 
* Hoe staat het bestuur in de WBTR. De continuïteitscommissie is per 1 juli 2026 verplicht. 
Bob Schut antwoordt dat de NBF die continuïteitscommissie heeft en dat die in de zaal zit. 
Een en ander is in de statuten verwerkt (art. 15.2) 
 
* Staan de statuten van de NBF op de website? Bert Strobbe heeft ze daar niet kunnen vinden. 
 
* Planning Stedenontmoeting eind augustus 2024 is zeer ongelukkig. In september beginnen de 
leagues pas. Kan in 2025 een andere datum worden gekozen? 
Bv Haarlemmerliede zou het liefst weer de 5-mans league terugzien: 5 heren en 5 dames, dus geen 
mixed team. 
 
* Wat de vacatures in de diverse commissies betreft, stelt bv Haarlemmerliede voor om via e-mail de 
secretariaten van de verenigingen te benaderen. Misschien kan op die manier iemand benaderd 
worden voor het vervullen van de vacatures. 
 
Ramon Hoeks (bv Veldhoven) vraagt of op een ander moment, bij een andere gelegenheid 
gesproken kan worden over de gang van zaken rond de Bedrijfskampioenschappen. Dit fenomeen is 
destijds overgenomen door de NBF. De NBF zou dan ook verantwoordelijk moeten zijn voor het 
betalen van de landelijke contributie, het bijwonen van de vergadering etc.  
Bob Schut zegt toe dat dit wordt opgepakt. 
 
Guus van Leeuwen (bv Steenwijk) zegt dat bv Steenwijk meespeelt in het ToerNoord (van Mart 
Bakker). Dat is een succes in het noorden. De vraag is of meer verenigingen via de NBF hierover 
geïnformeerd kunnen worden. 
Dat kan zeker gebeuren, zegt Bob Schut. 
 
Ton Zandboer memoreert dat hij een paar jaar geleden een prachtig afscheid heeft gehad. Onderdeel 
daarvan was de introductie van de Ton Zandboer Cup.  Maar waarom is de Ton Zandboer Cup helaas 
ter ziele gegaan? Kan dat toernooi niet weer in het leven worden geroepen? 
Bob Schut zegt toe dat naar de mogelijkheden gekeken zal worden. 
 
 
9. Sluiting 
Eens in de zoveel tijd, aldus Bob Schut, zet de NBF iemand in het zonnetje. Dit jaar heeft de het 
bondsbestuur een kandidaat in gedachten die het predicaat ‘lid van verdienste’ verdient. 
In 2014 kwam die kandidaat in het bestuur, waar hij acht jaar lang deel van uitmaakte. Een echte 
zwaargewicht, altijd betrokken, altijd aanwezig ondanks het drukke bestaan als ondernemer. 
Hij heeft nu een vrijwilligerscontract als topsportcoördinator getekend. Het bestuur is enorm blij dat hij 
hiervoor ook weer tijd voor vrij maakt.  
De bondsvergadering benoemt bij monde van Bob Schut Elco Gorter tot lid van verdienste. 
 
 



 

 

 

De benoeming gaat gepaard met het opspelden van een insigne en het overhandigen van een boeket. 
Reactie Elco Gorter: ‘dit had ik niet verwacht! Ik heb dit werk voor de NBF altijd graag gedaan. Het 
helpen van mensen, verenigingen, bowlers zit in mijn bloed. Wij gaan elkaar zien!’ 
 
Bob Schut bedankt de aanwezigen voor hun komst en inbreng in de vergadering en nodigt hen uit 
voor de lunch. De vergadering wordt om 12.15 uur gesloten. 
 
 
 
 
 


